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Sammanträde 28 augusti 2014 klockan 17:30-20:30 
 
Ledamöter 

 
Ersättare 

  

Bo Sundin (M), ordförande 

Mia Päärni (S), vice ordförande 

Aleks Sakala (M) 

Kerstin Thuvfesson (M) 

Sten Collander (M) 

Burhan Yildiz (FP) 

Kerstin Aggefors (S) 

Staffan Svärd (S) 

Birgitta Hald-Svensson (MP) 

Beate Lindberg (MP) 

Anki Erdmann (V) 

 

Tatjana Kovacic (M) §§ 8-30 

Jean-Robert Nino (M) 

Aku Tarras-Wahlberg (M) 

Lotta Gravenius (FP) 

Hugh Sindi (S) 

Galina Monsalves-Leal (S) 

Elvir Kazinic (S) 

Ahmet Music (MP) §§ 9-30 

 

 

  

Tjänstgörande ersättare 

Basit Choudhury (M) för Adam Khoder (M), Mats Rydelius (M) för Rahma 

Dirie (M) 

 Tjänstgörande ersättare 

 

    
Tjänstemän  Tjänstemän 

Stf stadsdelsdirektör Verner Stadthagen, Gunnar Hörnfeldt, Ulrika Axelsson, 

Gunilla Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg, Håkan Serdén och 

Tove Nilsson (nämndsekreterare).  

 Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, Verner Stadthagen, Ulrica Axelsson, Gunilla 

Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

Personalföreträdare  Personalföreträdare 

Riitta Eddib, Kommunal, Zubeyde Arslanerkekoglu, Vision samt David 

Hellberg, Saco.  

 

 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Utses att justera   Utses att justera  

Ordföranden Bo Sundin (M) och ledamoten Kerstin Aggefors (S)   

Dag för justering     

2014-09-03   

Sekreterare 

 

 Sekreterare 

   

Ordförande  Ledamot 

 

 Vice ordförande 

   

 Paragrafnr 1-30 Antal blad 45  Paragrafnr      Antal blad  
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§ 1   

Val av protokollsjusterare, tid för och anmälan av 
protokollsjustering 

1. Ordföranden Bo Sundin (M) och ledamoten Kerstin Aggefors (S) 

fick i uppdrag att justera dagens protokoll. 

2. Protokollet justeras den 3 september 2014. 

 

Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

17 juni 2014 justerades den 25 juni 2014.  
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§ 2  

Yttrande till Hudiksvalls tingsrätt om entledigande samt 
förordnande av särskild vårdnadshavare enligt 6 kap 10 § 
föräldrabalken (FB) 
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§ 3  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 st 1 p  
föräldrabalken (FB) 
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§ 4  

Redovisning till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
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§ 5 

Beslut från Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i enskilt 
ärende 
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§ 6 

Beslut från Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i enskilt 
ärende 
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§ 7 

Beslut från Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i enskilt 
ärende 
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§ 8 

Information om utredning enligt lex Sarah i enskilt ärende 
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§ 9 

Förvaltningens och nämndens information och frågor 

 Lägesrapport från Jobbtorg Stockholm Fokus Unga: 

 

Enhetschef Anne-Christine Garcés och biträdande enhetschef Patrik 

Tengberg lämnade en lägesrapport för verksamheten.  

 

Sedan verksamheten startade i Kista 2008 har det skett en stor 

förändring. I början var ett stort antal unga inskrivna i verksamheten. 

Idag är de inskrivna färre till antalet, men verksamheten når nya 

målgrupper. I början erbjöds samma insatser till unga som till vuxna, 

bland annat matchning, coachning och praktik. Det gav inledningsvis 

gott resultat, många unga kom ut i arbetslivet inom ett år, men en grupp 

unga blev kvar i verksamheten under längre tid. Efter hand har nya 

insatser utarbetats för att uppnå resultat för de grupper som har svårare 

att nå målet att klara sin egen försörjning, bland annat självstärkande 

kurser. Målgruppen har också förändrats.  

 

Idag bedriver Jobbtorg uppsökande verksamhet för sexton- till 

nittonåringar som inte har avslutat sin skolgång och i år påbörjas 

insatser för tjugo till tjugofemåringar som inte har försörjningsstöd. För 

att nå fler unga har verksamheten i Kista galleria kvällsöppet och drop 

in på dagtid en gång per vecka. Det har tagit lång tid att nå ut och göra 

verksamheten känd bland ungdomar i området, men idag är den 

välbesökt. De unga som söker sig till verksamheten har ofta en större 

social problematik, utöver arbetslöshet, och det ställer krav på 

samverkan med andra aktörer. 

 

Jobbtorg samarbetar med såväl myndigheter som föreningar och andra 

aktörer i olika former. Ett samarbete har inletts med Kista gymnasium 

med målet att nå unga som riskerar att hoppa av skolan och hamna 

utanför arbetsmarknaden. Inom ramen för det samarbetet bedrivs 

förebyggande arbete. Jobbtorg ingår också i gruppen Myndigheter i 

samverkan (MYS) tillsammans med bland annat stadsdelsförvaltningen, 

Arbetsförmedlingen, Närpolisen och flera skolor. Jobbtorg arbetar inte 

med social problematik, därför är det nödvändigt att samverka med 

socialtjänsten och landstinget men också med föräldrar och lokala 

föreningar.  

 

Prognosen för arbetsmarknaden ser god ut framöver. Vissa branscher 

expanderar, inte minst byggbranschen då flera större projekt för 

byggande av bostäder och vägar planeras. Jobbtorg ser över 

möjligheterna att ta fram utbildningar och andra insatser för att kunna 

dra nytta av behovet av arbetskraft inom dessa branscher.  
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Under 2013 avslutade 28 % av de inskrivna i Fokus Unga 

verksamheten inom tre månader, 48 % inom sex månader, 71 % inom 

12 månader och 80 % inom 18 månader. De flesta avslutar 

verksamheten för att de fått en anställning eller påbörjat en utbildning. 

Det tar generellt något längre tid att avsluta ärenden i Kista jämfört med 

i övriga staden, men insatsernas hållbarhet är god. Det är få unga som 

avslutat verksamheten som återkommer till Fokus Unga.   

 

 

 Gunilla Davidsson, verksamhetsområdeschef för förskolan, 

informerade om förskolornas verksamhet under sommaren 

 

Förskolornas planering inför sommaren börjar i mars, när personalen 

lämnar in sina önskemål inför semestern. Information lämnas till 

föräldrarna, skriftligen och muntligen, om att alla föräldrar, även 

arbetssökande, har rätt till ledighet. Föräldrarna får också information 

om att det alltid finns en förskola öppen under hela sommaren och att 

verksamheterna slås ihop då övriga förskolor är stängda. Föräldrarna 

meddelar om barnen ska vara på förskolan någon del av sommaren. 

Närvaron under sommaren är ganska jämnt fördelad i stadsdelsområdet, 

ingen enhet sticker ut. Barntätheten under resten av året är cirka 4 barn 

per vuxen. Under sommaren är personaltätheten högre, runt 3 barn per 

vuxen. Det möjliggör aktiviteter som förskolorna gör mer sällan under 

resten av året, som utflykter till badplatser och kulturevenemang. Under 

sommaren 2014 arrangerades bussturer för alla femåringar till 

barnkulturfestivalen i innerstaden. Alla föräldrar bjöds in att delta och 

bussturerna var mycket uppskattade.  

 

Endast ett fåtal barn har varit på förskolan hela sommaren utan 

uppehåll. Det är framför allt föräldrar som går på SFI som har behov av 

barnomsorg under sommaren. De barn som inte är lediga under 

sommaren har oftast ingen annan längre ledighet under året. Det är 

vanligt att föräldrarna uppger att förskoleverksamheten är bra för 

barnen och ger barnen möjlighet att delta i aktiviteter som föräldrarna 

inte själva kan erbjuda och att föräldrarna därför inte ser behov av 

ledighet.   

 

 

 Gunnar Hörnfeldt, avdelningschef för Lokal, miljö och IT 

informerade om förvaltningens arbete för att förhindra otillåten 

körning i Rinkeby-Kista  

 

Förvaltningen har satt upp ett stort antal farthinder, så kallade 

asfaltslimpor i framför allt Rinkeby. Användningen av sådana 

farthinder är dock problematisk eftersom den försvårar renhållning och 
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snöröjning. I områdena Akalla, Husby och Kista har förvaltningen 

försökt spärra av infarter till gång- och cykelvägar, innergårdar och 

parker där biltrafik är förbjuden. I Akalla har det varit framgångsrikt att 

sätta upp bommar som hindrar infart till innergårdar och till Akalla by. 

I Husby har förvaltningen lyckats stänga av biltrafik till Järvafältet från 

gång- och cykelvägen vid Husby gård, vilket har lett till en problemfri 

sommar utan husvagnar och biltrafik. I Kista finns många 

bostadsrättsföreningar som har markansvar och förvaltningen 

samarbetar med flera föreningar för att förhindra olovlig trafik. Både 

farthinder och avspärrningar medför svårigheter och det är svårt att 

säga om det hade varit möjligt att förhindra den olycka som inträffade 

för några veckor sedan. Förvaltningen arbetar för att hitta lösningar som 

fungerar för alla, så att framkomlighet för utryckningsfordon och 

renhållningsfordon garanteras samtidigt som den olovliga körningen 

hindras.  

 

Ledamoten Kerstin Aggefors (S) frågade om förvaltningen har noterat 

att bilister tar sig förbi avspärrningar genom att köra på parkvägar och 

över gräsmattor. Gunnar Hörnfeldt svarade att förvaltningen är 

medveten om problemet och försöker spärra av med bommar och 

stenblock där man kan se att det bildats nya vägar i gräsmattorna. 

Problemet kan dock aldrig helt lösas med farthinder och avspärrningar, 

det måste till en attitydförändring bland invånarna.  

 

Ledamoten Aleks Sakala (M) ställde en fråga om möjligheten att 

upprätta farthinder på sträckan från Husby till Kista torg, Edward 

Griegsgången och Ärvingegången. Gunnar Hörnfeldt svarade att 

trafikkontoret ansvarar för det aktuella stråket. Förvaltningen arbetar 

för att nå en överenskommelse med trafikkontoret.  

 

Ordföranden Bo Sundin (M) frågade om det är möjligt att sätta upp en 

bom vid gångvägen mellan Husby gård och Husbybadets parkering.  

Gunnar Hörnfeldt svarade att gångvägen är en viktig utrymningsväg 

som inte kan blockeras. Förvaltningen arbetar för att den fortsatta 

dragningen av Trondheimsgatan som tidigare har planerats ska bli av, 

så att den vägen kan fungera som utrymningsväg istället.  

 

 

Frågor från stadsdelsnämnden: 

 

 Ledamoten Kerstin Aggefors (S) frågade när Familjehuset i 

Rinkeby planeras öppna och vilka delar av huset som ska 

disponeras av medborgarkontoret när Familjehuset har flyttat in 

i de gemensamma lokalerna. Kerstin Aggefors frågade också 
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var i huset det kommer finnas barnvagnsparkering för besökare 

till öppna förskolan. 

 

Verner Stadthagen, administrativ chef, svarade att Familjehuset ska 

öppna senast i oktober 2014, förhoppningsvis redan i mitten av 

september. Medborgarkontorets samlade verksamhet ska flytta till nya 

lokaler på det nybyggda Rinkebystråket, som planeras bli färdiga till 

andra kvartalet 2015. Förvaltningen har uppfattat att det finns önskemål 

från nämnden om ett Familjehus också i Husby. Arbete pågår för att 

hitta möjliga lösningar. 

 

Gunnar Hörnfeldt, avdelningschef för Lokal- miljö och IT, svarade på 

de mer specifika frågorna om lokalerna i Rinkeby. Barnvagnsparkering 

kommer finnas på gatuplanet, i en lång gång som ursprungligen var 

avsedd för sopsortering, men som aldrig har använts för det ändamålet. 

Utrymmet är besiktigat och förvaltningen har konstaterat att 

tillgängligheten är god. Delar av medborgarkontorets verksamheter ska 

vara kvar på plan två, andra delar flyttas till entreplanet. På plan två 

kommer medborgarkontorets verksamheter avskärmas från öppna 

förskolan med en vikvägg. Enskild, tidsbokad rådgivning, bland annat 

konsumentrådgivning samt budget- och skuldrådgivning, kommer 

erbjudas på plan två. På entréplanet kommer det finnas en publik yta 

med fyra kunddatorer och en bostadsdator. Där ska invånarna erbjudas 

öppen rådgivning. Antalet datorplatser för allmänheten halveras fram 

till dess att medborgarkontorets nya lokaler står färdiga, ungefär ett 

halvår. Den 15 september beräknas både medborgarkontorets och 

Familjehusets verksamheter vara på plats i de gemensamma lokalerna.  
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§ 10 

Uppföljningsrapport till nämnden i augusti 2014 

Beslut 

Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport  

 
Ärendet 

Sammanlagt prognostiseras ett överskott om 3,0 mnkr före 

resultatöverföring och ett överskott om 2,5 mnkr efter 

resultatöverföring.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 augusti 2014.  

Dnr 1.2.1.-496-2014.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 11 

Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa fall 

(LVM) och förordnande enligt lagen med särskilda 

bestämmelser om vård av unga (LVU) 

 
Beslut 

1. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd delegerar till nedan nämnda 

socialinspektörer och  socialsekreterare vid Socialjouren att begära 

polishandräckning enligt LVM 45 § 1 och  

2 st, inom nämndens eget ansvarsområde. 

2. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd förordnar nedan nämnda 

socialinspektörer och socialsekreterare vid Socialjouren att begära 

polishandräckning enligt LVU § 43 1 st 2 p inom nämndens eget 

ansvarsområde. 

 

Socialinspektörer: Annette Borell, Agneta Engström, Maria Larsson, 

Maria Mistander, Inga-Lill Renhorn Källgren, Liselotte Tronders.  

Socialsekreterare: Ann Bergholz Flynn, Chris Bremark, Susanne 

Cavallius, Daniel Colegate, Lars Cronstrand, Anneli Fastborg, Helena 

Holm, Anna-Carin Jevrell Monié, Ulla Schöldström, Lars Stenman, 

Margareta Svensson, Anneli Wernstedt, Tuija Viljakka, Linda 

Lillieström, Ulrika Paleús, Charlotta Thorelius, Tanja Lernbo, Rasmus 

Bergström.  

 
Ärendet 

Socialnämnden har begärt att stadsdelsnämnderna ska besluta om vilka 

tjänstemän vid Socialjouren som ska ha rätt att begära 

polishandräckning enligt LVM och LVU. Beslut om att begära 

polishandräckning enligt LVM kan delegeras till tjänsteman medan 

beslut om att begära polishandräckning enligt LVU måste fattas av 

tjänstemän som förordnats.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 juni 2014. Dnr 1.1.-349-2014.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 12 

Information inom Rinkeby-Kista inför det allmänna valet den 
14 september 2014 

Beslut 

Som svar på skrivelsen åberopa vad som redovisas i detta 

tjänsteutlåtande.  
 

Ärendet 

Den socialdemokratiska partigruppen i stadsdelsnämnden har i skrivelse 

till nämnden den 3 juni 2014 föreslagit, att nämnden uppdrar till stads-

delsförvaltningen att anställa valinformatörer inför höstens allmänna val. 

Förvaltningen kan konstatera att valdeltagandet i delar av Rinkeby-Kista 

är lågt. Åtgärder för att motivera invånarna till ett större engagemang i 

den demokratiska processen genom ökat valdeltagande är motiverade. 

Förvaltningen anser dock att det under en valrörelse är partierna, vilka 

ansvarar för politikens innehåll, som närmast bör verka för ett ökat 

valdeltagande. Mot den bakgrunden anser förvaltningen att nämnden inte 

bör ge förvaltningen i uppdrag att omfördela resurser till ytterligare 

åtgärder avsedda att främja ett högt valdeltagande i höstens allmänna val.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 augusti 2014. Dnr 1.6.-343-2014. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 13 

Fair-trade-diplomera Rinkeby-Kista  

Beslut 
Som svar på skrivelsen åberopa vad som redovisas i detta 

tjänsteutlåtande.  

 
Ärendet 

Birgitta Hald-Svensson m. fl. (MP) inkom den 22 maj 2014 till nämnden 

med en skrivelse om att fair-trade-diplomera Rinkeby-Kista. 

Stadsdelsnämnden och stadsdelsförvaltningen gör få egna upphandlingar, 

men i de fall där så sker är förvaltningen skyldig att följa stadens 

övergripande styr-dokument och riktlinjer. Av ett utlåtande från 

stadsledningskontoret framgår att förslaget är förenat med flera rättsliga 

tveksamheter. Mot den bakgrunden anser förvaltningen att nämnden inte 

bör ge förvaltningen i uppdrag att utreda hur Rinkeby-Kista kan bli 

Sveriges första fair-trade-diplomerade stadsdel.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 augusti 2014. Dnr 1.6.-345-2014. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. Ledamoten Anki Erdmann (V) anslöt sig till 

miljöpartiets förslag.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de båda förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservation  

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) samt ledamoten Anki 

Erdmann (V) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget 

gemensamt förslag till beslut enligt följande. 

 

- Att stadsdelsnämnden ska ge förvaltningen i uppdrag att 

utreda hur Rinkeby-Kista kan bli en Fairtrade-diplomerad stadsdel. 

 

Vårt förslag om att låta utreda hur Rinkeby-Kista kan bli en Fairtrade-

diplomerad stadsdel syftar inte till att få förvaltningen att kringgå 

gällande ramavtal, att avvika från stadens riktlinjer eller att genomföra 
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upphandlingar i strid med lagen om offentlig upphandling. Förslaget 

handlar om att utreda hur Rinkeby-Kista kan bli en Fairtrade-

diplomerad stadsdel. 

 

Förvaltningen påpekar att man redan arbetar medvetet för att ta 

samhällsansvar och att ta sociala och miljömässiga hänsyn i samband 

med upphandlingar. Det är bra och då kanske Stockholm redan är på 

väg att uppfylla en hel del av kriterierna för att bli Fairtrade-diplomerad 

stad och Rinkeby-Kista bör ha goda förutsättningar eftersom man följer 

stadens styrdokument och riktlinjer. 

 

Förutom att uppfylla de kriterier som finns för upphandlingar ska en 

Fairtrade diplomerad stadsdel verka för att öka den etiska 

konsumtionen, för att öka antalet aktörer som erbjuder Fair –trade 

produkter i området. En stor poäng är att stadsdelen visar att stadsdelen 

engagerar sig för etisk konsumtion både internt i den egna 

organisationen, externt i näringslivet, organisationer och bland 

medborgare. Det ger stadsdelen gott anseende och det är ett utmärkt sätt 

att samverka med den ideella sektorn och näringslivet. 

 

Att driva ett arbete för en Fair-trade diplomering ger ett incitament för 

olika aktörer att inleda ett samarbete kring etisk konsumtion, att samla 

resurser och engagemang och att möjliggöra riktade 

informationsinsatser lokalt. Arbetet med Fair-trade certifiering ger 

också stadsdelen en tydlig profil som ansvarstagande för sin 

konsumtion och en kvalitetsstämpel. 

 

Att bli diplomerad till Fair-trade stadsdel har blivit rättsligt 

prövat. Det går att bli diplomerad. Förslaget är inte förenat med 

rättsliga tveksamheter. Det går att göra tillägg inom ramavtalen. 

Länsrätten i Östergötland fastslog 2008 att kommunens beslut att 

engagera sig för att bli en Fair-trade- diplomenrad stad är förenlig 

med kommunallagen. I domskälen stod dessutom att det är tillåtet 

att ta sociala hänsyn vid offentlig upphandling. 

 

Det är värt att nämna att kraven inte heller berör alla produkter i 

upphandlingar utan i praktiken endast produkter som är producerade i 

utvecklingsländer.Ett krav ska inte vara formulerat som att en produkt 

ska vara Fair-trade märkt. Man ska beskriva kraven om att uppfylla 

olika konventioner, att följa tillverkningslandets arbetsmiljölagstiftning 

och arbetssätt, att garantera producenten en kostnadstäckande 

minimiersättning, prispremie och förfinansiering, att offererade 

produkter uppfyller regler för hållbar ekologisk produktion etc. Rätt 

ställda krav innebär att allt annat än Fair-trade märkt utesluts. 
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Kravformuleringar som de beskrivna ovan har blivit rättsligt prövade 

och godkända. 
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§ 14 

Förenings- och kulturbidrag 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på medborgarförslaget  

 
Ärendet 

Alkowneyn förening och Nära förening föreslår att föreningar under år 

2014 ska kunna få förenings- och kulturbidrag om sammanlagt sex 

miljoner kronor. Förslagsställarna bedömer att bidragen kan bidra till 

att förebygga kriminalitet, leda till att alla elever kan få förutsättningar 

att nå målen i grundskolan samt ge fler möjligheter till fritids- och 

kulturaktiviteter. Vidare föreslås att riktlinjer för förenings- och 

kulturbidrag ska tas fram. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd har sedan år 

2008 riktlinjer för bidragsgivning till ideella föreningar. Riktlinjerna 

fungerar enligt förvaltningens mening väl. Genom samverkan med 

kultur- och idrottsföreningar kompletteras och breddas nämndens 

förebyggande verksamhet med ytterligare aktiviteter. 

Stadsdelsnämnden lämnar också bidrag till verksamheter som bedöms 

som särskilt värdefulla komplement till den förebyggande 

verksamheten.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 augusti 2014. Dnr 1.2.4-85-2014. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) samt 

ledamoten Anki Erdmann (V) anslöt sig till miljöpartiets förslag.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de båda förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservation  

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP), vice ordföranden Mia 

Päärni m.fl. (S) samt ledamoten Anki Erdmann (V) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget gemensamt förslag till beslut 

enligt följande. 
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- Att man gör en grundlig omarbetning av hela föreningsstödet och 

skapar nya riktlinjer inför nästa budget. 

Miljöpartiet tycker att föreningsbidrag och bidrag till kultur är mycket 

viktigt. På föreningsnivå uppstår utveckling. Där finns kreativitet och 

engagemang. Man tar tillvara allas kunskap och på det sättet kan alla 

deltagare känna att de bidrar till sin stadsdel och blir delaktiga. 

 

Vi ser det som mycket viktigt att stödja eleverna i skolan så att alla når 

målen och får bra förutsättningar i vårt samhälle. Vi vill göra allt för att 

se till att ungdomar får arbete och vettig utbildning för yrkeslivet. 

 

Vi är säkra på att Alkowneyn och Nära förening har ett stort 

engagemang och en vilja att förbättra samhället! Däremot framgår det 

inte alls i skrivelsen vad man planerar att göra och hur man vill 

organisera verksamheten. Det handlar om mycket pengar och man kan 

inte bara dela ut 6 miljoner utan att få en genomarbetad beskrivning. 

 

Vi menar att det är dags att se över hur hela föreningsstödet ser ut. Det 

finns riktlinjer som vi inte är nöjda med och som vi vill förändra. Det 

måste arbetas fram en ny plan för hela verksamheten. Bidragssystemet 

måste också bli transparent och målinriktat för att ge resultat 

 

Det här är ett stort område som måste omarbetas och ges ny inriktning. 
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§ 15 

Revidering av Vision 2013 – ett Stockholm i världsklass 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen  

 
Ärendet 

Stadsledningskontoret har upprättat ett förslag till revidering av Vision 

2030 – ett Stockholm i världsklass. Det nu gällande visionsdokumentet 

antogs av kommunfullmäktige i juni 2007. Revideringen motiveras av 

omvärldsförändringar i form av snabbare befolkningsökning, nya grupper 

med behov av stöd, förändrade krav på den kommunala servicen samt nya 

stora infrastruktursatsningar. Visionen redovisas under tre huvudteman: 

Stockholmarnas stad, Innovativ och växande samt Mångsidig och 

upplevelserik. Förvaltningen anser att förslaget är välskrivet, har 

strukturerats om och blivit något kortare och tydligare. Förvaltningen har, 

med undantag för några kommentarer till vissa avsnitt, inga invändningar 

mot förslaget till reviderad version av Vision 2030.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 augusti 2014. Dnr 1.5.1.-342-2014. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

yrkade att nämnden ställer sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) yrkade på återremiss av ärendet.  

 

Ledamoten Anki Erdmann (V) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde först socialdemokraternas förslag om återremiss 

mot att ärendet skulle avgöras vid sammanträdet. Nämnden avslog 

förslaget om återremiss. Socialdemokraterna beslutade därefter att avstå 

från att delta i beslut i ärendet.  

 

Ordföranden ställde därefter de olika förslagen till beslut i ärendet mot 

varandra och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation  

Ledamoten Anki Erdmann (V) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag till beslut enligt följande. 

 

- Avstyrka förslaget till reviderad Vision för Stockholm år 2030 
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- Dessutom framföra följande 

 

Både nuvarande vision och förslag till revidering är politiska 

styrdokument beslutade och styrda av alliansen. Vårt parti hade egna 

förslag när visionen beslutades. När något så viktigt som stadens vision 

tas fram eller revideras måste exempelvis medborgarinflytandet vara 

mycket grundligare och mer omfattande än några fokusgrupper och e-

postade synpunkter. Medarbetare på alla nivåer måste också få ett 

verkligt inflytande.  

 
Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) och ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Vision 2030 antogs av Kommunfullmäktige för sju år sedan och sedan 

dess har mycket hänt i både Sverige och vår omvärld som gör att det är 

viktigt att, precis som med alla styrdokument och riktlinjer i en lärande 

organisation, se över och vid behov uppdatera texten.  

 

Vi tycker att Stadsledningskontoret har gjort helt rätt när de i det 

reviderade visionsdokumentet tydligare och kraftfullare lyft fram den 

stora vikten och värdet av frågor som en god utbildning för alla, 

förbättrad delaktighet, trygghet, mångfald, medinflytande och personlig 

service avpassad till individers olika behov.  

Vi instämmer i denna prioritering, tackar för välskriven text från såväl 

Stadsledningskontoret som stadsdelsförvaltningen och vill utöver de 

tankar som lyfts i dessa texter särskilt understryka  betydelsen av en 

god kommunikation präglad av lyhördhet och effektiv samverkan 

mellan de olika fackförvaltningarna och nämnder och förvaltningar i 

alla delar av staden. Vi gläds över, bland annat av den anledningen, att 

flera av förvaltningarna som länge funnits lokaliserade i innerstaden nu 

kommer att flytta till ytterstaden, bland annat till Rinkeby. 

 

Som ett sorts lokalt komplement till Vision 2030 lyfter vi i vår vision 

för Järva fram att en god samverkan mellan kommunen och andra 

aktörer är central för att främja en positiv utveckling i Järva: 

I Järvaområdet finns det såväl utmaningar som mycket bra 

förutsättningar för en bra utveckling och ibland stöter man på 

uppfattningen att det bara är staten eller kommunen som kan och ska 

ordna, organisera och lägga allt tillrätta för alla. Man glömmer då att 

samhället som helhet är större och kraftfullare än så: också andra 

aktörer i form av till exempel föräldrar, föreningar och företag - 

enskilda och i samverkan - är av avgörande betydelse för ett samhälles 

utveckling.  
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För att möjliggöra en bra utveckling i vårt område gäller det att vi som 

bor och jobbar här tillsammans arbetar vidare på det goda som av 

många aktörer (bland annat föräldrar, föreningar, företag, förskolor och 

skolor samt olika myndigheter) har gjorts de senaste åren. På så sätt kan 

alla utifrån sin egen förmåga, sina förutsättningar och sina egna val ges 

bra möjligheter att bland annat genom studier och arbete bidra till 

samhällsutvecklingen. Vi tror att detta är viktigt att vårda och 

uppmuntra både för att studier och arbete genom egen ansträngning och 

eget ansvar ger människor större möjligheter att växa som individer 

men också för att dessa saker stärker banden och tilliten mellan 

individer och till den större gemenskapen. Dock, det kanske viktigaste 

skälet är att med fler som jobbar och bidrar blir de gemensamma 

resurserna också större och vi kan då tillsammans bättre ta hand om de 

av oss som ibland behöver extra hjälp när de har det svårt. Vi i 

Alliansen är förberedda att tillsammans och i samverkan med andra 

aktörer göra vad vi kan för ett ännu bättre Järva 

 
Särskilt uttalande 2 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Den nuvarande visionen och förslaget till revidering är politiska 

styrdokument beslutade och styrda av den moderatledda 

alliansen. Våra partier hade egna förslag när visionen beslutades. 

Vi känner inte igen oss i beskrivningen i ärendet att arbetet med 

revideringen skulle ha varit brett förankrat. När något så viktigt 

som stadens vision tas fram eller revideras måste exempelvis 

medborgarinflytandet vara mycket grundligare och mer 

omfattande än några fokusgrupper och e-postade synpunkter. 

Medarbetare på alla nivåer måste också få ett verkligt inflytande. 

 

Visionen för Stockholms stad behöver revideras men att göra det 

så nära ett allmänt val är både dumt och tidsödande. Vid ett 

maktskifte i stadshuset kommer stadens prioriteringar förändras 

och därmed också visionen.   

 
Särskilt uttalande 3 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Miljöpartiet de Gröna anser att förslaget är välskrivet, har strukturerats 

om och blivit något kortare och tydligare, men har inte samma vision på 

flera områden. Miljöpartiet de Gröna har flera synpunkter på förslaget 

till reviderad version av Vision 2030. 
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Utvecklingstendenser 

Stockholmarnas stad 

Förtroendet för politiker och tjänstemän måste vara starkt. Dialogen 

med stockholmarna behöver utvecklas för att underlätta en positiv 

utveckling av staden. Därför vill vi bl.a. att politiker som sitter i 

Stadsdelsnämnderna ska väljas direkt d.v.s. via personval senast år 

2030. 

Kompetensförsörjningsfrågor kommer alltmer i centrum. En ny syn på 

vård- och serviceyrken är avgörande liksom ett starkt ledarskap. Likaså 

är det viktigt att höja statusen för de pedagogiska yrkena där 

rekryteringsbehovet är mycket stort.  Vår vision är att skapa bättre 

villkor och bättre lön till alla anställda inom dessa yrken. 

 

Mångsidig och upplevelserik 

Den stora bristen på lägenheter, framför allt på små lägenheter och 

studentbostäder, har lett till att stadens mål för bostadsbyggandet har 

reviderats upp till 140 000 nya bostäder till år 2030. Om detta mål över 

huvudtaget ska vara möjligt och samtidigt behålla befintliga 

naturområden i Stockholm, måste Bromma flygplats läggas ner.  

 

Delaktiga och trygga 

Inom staden behöver olika samrådsprocesser och medborgardialoger 

med invånarna utvecklas. Erfarenheterna från Rinkeby-Kista tyder på 

att detta blir särskilt viktigt i anslutning till den kommande förtätningen 

av bebyggelsen inom olika delar av staden. När det gäller 

valdeltagande, trygghet och ren miljö är skillnaderna mellan olika delar 

av staden stora. Invånarna i Rinkeby uppvisar låga värden i samtliga 

dessa avseenden. Valdeltagandet i Rinkeby-Kista ligger som helhet i 

storleksordningen 20-25 procentenheter under genomsnittet för staden i 

de allmänna valen, samt ca 30% under genomsnittet i EU-valet Rinkeby 

utgör en av de tre stadsdelsområden där invånarna är minst nöjda med 

renhet och städning. För att i enlighet med Vision 2030 få nämnda 

värden att väsentligt bli bättre kommer det att krävas långsiktiga och 

omfattande insatser vad avser såväl infrastruktur, bostäder, skola, 

socialtjänst, fritid och kultur. 

 

Mångsidig och upplevelserik 

Ett välfungerande transportsystem 

Att koppla samman tunnelbanans norra och södra grenar på Blå linjen 

skulle medföra stor utvecklingspotential för berörda stadsdelar 

(Rinkeby, Tensta, Hjulsta, Akalla, Husby och Kista) vad gäller 

bostäder, arbetsplatser samt offentlig och kommersiell service. 

Härigenom skulle också förutsättningarna för en integrerad och 

sammanhållen stad öka. Att dessutom bygga en helt ny t-banelinje 



 

RINKEBY-KISTA STADSDELSNÄMND 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

28 AUGUSTI 2014 

BLAD 26 

 

 

  

skulle göra Stockholms kollektivtrafik mycket mer attraktiv och detta 

borde prioriteras i stället för Förbifarten runt huvudstaden. 
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§ 16 

Program för HBTQ-frågor 2014-2017 

Beslut 

Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Program för HBTQ-frågor 2014-

2017” till bl.a. samtliga stadsdelsnämnder och facknämnder för 

yttrande senast den 10 september 2014. Stadsdelsförvaltningen 

instämmer i att det finns anledning att synliggöra HBTQ-personers 

behov för att säkerställa ett gott bemötande och att öka kunskapen om 

HBTQ hos medarbetare som dagligen möter stockholmarna, som är den 

primära målgruppen. Förvaltningen anser att även stadens ca 40 000 

medarbetare bör omfattas av programmet.  

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 augusti 2014. Dnr 1.5.1.-410-2014. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) samt 

ledamoten Anki Erdmann (V) anslöt sig till miljöpartiets förslag.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de båda förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut.  

 
Reservation  

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP), vice ordföranden Mia 

Päärni m.fl. (S) samt ledamoten Anki Erdmann (V) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget gemensamt förslag till beslut 

enligt följande. 

 

- Att ekonomiska resurser knyts till programmets genomförande 

- Att programmet följs upp genom att relevanta indikatorer förs in i 

stadens integrerade ledningssystem, ILS 

- Att i övrigt anföra följande 

 

Friheten att utforma sitt eget liv är en grundläggande mänsklig rättighet. 

Där ingår att kunna uttrycka sin kärlek och könsidentitet – hur personen 
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än själv väljer att definiera dessa – utan rädsla för fördomar och 

diskriminering. Rätten till självbestämmande och identifikation är 

också en demokratifråga. Demokrati handlar inte bara om politiska 

rättigheter och åsiktsfrihet, det handlar också om lika rätt att uttrycka 

sin kärlek och könsidentitet. 

 

Vi är positiva till att ett program kring hbtq-frågor tas fram i staden. En 

av de viktigaste aspekterna för att möta målen om både bemötande och 

synliggörande är kunskap och kompetens om frågorna. Ett bra hbtq-

program innebär att stadens verksamheter åläggs ett strukturerat arbete 

för att synliggöra och motverka diskriminerande beteenden och normer. 

Vi saknar dock helt resonemang kring normkritik i det föreslagna 

programmet.  

 

Vi saknar även genomgående i det föreslagna programmet 

konkretiseringar och målbilder som går att följa upp och uppfattar 

programmet som alltför allmänt skrivet. För att programmet ska kunna 

integreras i stadens verksamheter behöver insatser identifieras samt 

följas upp och utvärderas. Därför bör relevanta indikatorer kring hbtq-

frågor också integreras i stadens ledningssystem, ILS. 

 

För att programmet ska ha någon effekt måste även ekonomiska 

resurser knytas till de uppsatta målen. Nuvarande politiska majoritet har 

tidigare exempelvis utlovat hbt-certifiering av ungdomsmottagningar, 

dock utan att tillföra resurser till verksamheterna. Fyra år senare är 

resultatet att inte ens hälften av stadens ungdomsmottagningar faktiskt 

har hbt-certifierats. Att stadens personal får tillgång till 

kompetenshöjande insatser är viktigt. Därför bör Stockholms stad 

fortsätta att hbt-certifiera sina verksamheter med prioritering av 

verksamheter där hbtq-personer tenderar att vara särskilt utsatta. I 

Rinkeby-Kista vill vi särskilt uppmärksamma att de hbtq-personer med 

utländsk härkomst, som flytt sina hemländer på grund av förföljelse, är 

särskilt utsatta. Vikten av att de får ett professionellt bemötande i 

stadens verksamhet är stor. 

 

Sammanfattningsvis är Miljöpartiet positiva till att ett program nu 

äntligen tas fram. En motion i frågan var uppe redan 2013 och avslogs 

då av den moderatledda majoriteten. I Stockholms läns landsting har 

man redan hunnit jobba på det här sättet i flera år. Det är viktigt att 

stadens hbtq-program, såsom är fallet i landstinget, även omfattar 

upphandlad verksamhet.  
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Särskilt uttalande 1 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) och ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Ur både ett historiskt och omvärldsperspektiv har mycket skett på 

området mänskliga rättigheter, inte minst i Sverige. Om än inte 

dagligen så alltför ofta ser vi att tyvärr både i Sverige och i många 

länder runt om i världen trakasseras, misshandlas och till och med 

dödas människor för exempelvis sin religions skull eller för någon 

annan aspekt av sitt beteende som vissa av deras medmänniskor finner 

vara misshagligt och "fel", till exempel vem de väljer att umgås eller 

leva med. 

 

Situationen är inte perfekt i Sverige men en del framsteg har ändå skett 

de senaste 30-40 åren, bland annat vad gäller synen på människors 

olika personlighetsuttryck och sexuella läggningar. Det kan i 

sammanhanget vara värt att påminna sig om att det var så sent som 

1979 som Socialstyrelsen (med dess dåvarande generaldirektör Barbro 

Westerholm - numera folkpartistisk riksdagsledamot - i spetsen) i 

Sverige avklassificerade homosexualitet som en sjukdom och inte 

förrän 2009 lagstiftades det i Sverige om könsneutrala äktenskap. 

 

Till skillnad från en del krafter i såväl Sverige som i andra länder tror vi 

att det är fel att utgå från ett konfliktinriktat samhällsperspektiv som 

ställer olika grupperingar av "vi" och "dem" mot varandra baserat på 

tex sexuell läggning, könstillhörighet, hudfärg, kultur, materiella 

tillgångar, religion, ålder, bostadsort etc. Vi tror istället att dialog och 

samarbete mellan människor leder längre och till bättre resultat än 

konflikt mellan olika mer eller mindre konstruerade och 

stereotypiserade grupper. 

 

Bland annat av dessa orsaker är det glädjande att Stockholms stad nu är 

på väg att anta en inkluderande HBTQ-policy där människor bemöts 

som de individer de är oavsett vilket kön den person har som de råkar 

bli förälskade i och kanske vill gifta sig med eller hur de väljer att 

uttrycka sin identitet. 

 
Särskilt uttalande 2 

Ledamoten Anki Erdmann (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Äntligen kommer förslag till program/policy för HBTQ-frågor. Vårt 

parti har under mandatperioden motionerat till kommunfullmäktige i 

frågan.  
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Förvaltningens förslag att alla stadens medarbetare bör omfattas av 

programmet är viktigt, men även andra verksamma i staden bör ingå, 

exempelvis näringsidkare som bemöter besökare, turister och boende. 

Det är självklart att programmet/policyn måste ställa samma krav på 

alla verksamheter som finansieras av kommunen oavsett driftsform. 

Vi vill också komplettera programmet med ett barnperspektiv. 

Förskola, skola, öppen förskola, parklek, fritidsgård, etc. är viktiga 

verksamheter i arbetet med respekten för och främjandet av 

grundläggande mänskliga rättigheter. 

 

För att programmet ska få genomslag måste en konkret 

genomförandeplan tas fram. Staden måste också ordna regelbundet 

återkommande utbildningar för de anställda. Det behövs även en 

strukturerad uppföljning och utvärdering. 
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§ 17 

Alkoholservering gällande Restaurang Connect Hotel Kista 
 

Beslut 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan från Connect Kista 

AB om serveringstillstånd avseende spritdrycker, vin, starköl och andra 

jästa alkoholdrycker för allmänheten i restaurangen och uteserveringen, 

måndag – söndag, klockan 11:00-01:00 gällande Restaurang Connect 

Hotel Kista. 

 
Ärendet 

Ägaren till Restaurang Connect Hotel Kista ansöker om tillstånd för 

alkoholservering för allmänheten i restaurangen och uteserveringen, 

dagligen, klockan 11:00-01:00. Restaurangen ligger utanför Kista 

Galleria i östra delen av Kista industriområde, Isafjordsgatan 7. Inga 

bostadshus finns i närheten. Enligt Fältgruppens kännedom är området 

kring restaurangen inte en vistelsearena för ungdomar. Vid en samlad 

bedömning föreslår förvaltningen att Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

tillstyrker ansökan om serveringstillstånd. Förvaltningen förutsätter att 

lagstadgade ordningsföreskrifter och åldersgränser för 

servering/försäljning av alkohol, tobak och spel följs. Förvaltningen 

föreslår även att ägare och personal genomgår en utbildning i 

ansvarsfull alkoholservering. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 augusti 2014. Dnr 1.5.2.-414-2014. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 18 

Alkoholservering gällande Restaurang Foo Bar 

 

Beslut 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan från Kårföreningen 

DISK om serveringstillstånd avseende spritdrycker, vin, starköl och 

andra jästa alkoholdrycker till slutet sällskap i restaurangen, måndag – 

söndag, klockan 11:00-03:00 gällande Restaurang Foo Bar. 

 
Ärendet 

Ägaren till Restaurang Foo Bar ansöker om tillstånd för 

alkoholservering till slutet sällskap i restaurangen, dagligen, klockan 

11:00-03:00.  

Restaurangen ligger i norra delen av Kista industriområde, 

Borgarfjordsgatan 12. Inga bostadshus finns i närheten. Enligt 

Fältgruppens kännedom är området kring restaurangen inte en 

vistelsearena för ungdomar. Vid en samlad bedömning föreslår 

förvaltningen att Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om 

serveringstillstånd. Förvaltningen förutsätter att lagstadgade 

ordningsföreskrifter och åldersgränser för servering/försäljning av 

alkohol, tobak och spel följs. Förvaltningen föreslår även att ägare och 

personal genomgår en utbildning i ansvarsfull alkoholservering. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 augusti 2014. Dnr 1.5.2.-440-2014. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 19 

Genomförd granskning av särskilt boende inom 
socialpsykiatrin 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  
 

Ärendet 

Funktionsinspektörerna i Stockholms stad arbetar på uppdrag av KF/KS 

med att granska kvalitet i biståndsbedömda insatser för personer med 

funktionsnedsättning. Funktionshinderinspektörerna har granskat 

bostad med särskild service, inom socialpsykiatrin. Sju boenden med 

varierande driftsform har granskats, geografiskt belägna i bland annat 

Rinkeby-Kista. Inom Akalla gruppbostad lyfts flera 

utvecklingsområden fram. Funktionsinspektörernas bedömning är att 

gruppbostaden ger ett institutionsliknande intryck. Det är angeläget att 

en värdegrund tas fram på enhetsnivå. Angelägna utvecklingsområden 

inom gruppbostaden har framförts till verksamhetens ledning. 

Förvaltningen välkomnar funktionsinspektörernas synpunkter och ett 

förbättrings- och utvecklingsarbete utifrån dessa har påbörjats. 

Dnr 1.2.1.-385-2014. 
 

Förslag till beslut 

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) samt ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Birgitta Hald-

Svensson m.fl. (MP) samt ledamoten Anki Erdmann (V) yrkade bifall 

till eget gemensamt förslag till beslut.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de båda förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut.  

 

Reservation 

Vice ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Birgitta Hald-

Svensson m.fl. (MP), samt ledamoten Anki Erdmann (V) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget gemensamt förslag till 

beslut enligt följande. 

 

- Att godkänna rapporten och att uppdra åt förvaltningen att 

återkomma med en handlingsplan för att åtgärda de brister 

som lyfts fram i rapporten 

- Att snarast planera aktiviteter och annat som är möjligt att 

genomföra på kort varsel 
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- Att därutöver anföra 

Många boenden har granskats och det visar sig att Akalla 

gruppbostad tillsammans med Hagsätra har de absolut lägsta 

siffrorna vad gäller brukarnas bedömning. Alla områden ligger 

på lägsta nivå: Självbestämmande och integritet, Trygghet och 

säkerhet, Kunskapsbaserad verksamhet, Tillgänglighet, 

Helhetssyn. 

När det gäller Akalla så framkommer som det gjort tidigare att 

boendet liknar en institution. Det är inte ny kritik och frågan är 

varför man inte har renoverat lokalerna? Det är inte bara 

brukarnas hem utan också personalens arbetsplats vilket inte 

heller får glömmas bort.  

Dokumentationen var otillräcklig och detta kan bero på flera 

faktorer, det kan handla om tidsbrist, osäkerheter med språket 

eller att dokumentationen följs upp för sällan.  Chefernas 

engagemang är mycket viktigt för verksamheten. Cheferna 

måste kunna kommunicera med sin personal och vara tydliga 

med förväntningar samtidigt som de ska ge sin personal det stöd 

och de resurser de behöver för att utföra sina arbetsuppgifter på 

ett bra sätt. 

En del av kritiken som framförs handlar om att personalen är 

alltför omhändertagande och i för liten utsträckning uppmuntrar 

till utveckling. De boende på Akalla gruppboende är ofta äldre 

och många har arbetat på samma ställe under lång tid. Det är 

ofta positivt och säkert en stor trygghet för många av de boende 

men det skapar också utmaningar som tydligt framkommer i 

rapporten.  

Stöd till oberoende och integritet är en av grundprinciperna i 

psykiatrireformen. Det finns motsättningar mellan stöd och 

oberoende som kanske inte alltid är lätt att åtgärda. Beroende på 

vilken problematik brukaren har ser detta också olika ut. Gode 

männen som ska företräda brukarna kan även påverka brukarnas 

inflytande negativt. Många gode män har alldeles för många 

uppdrag och tar sig inte den tiden som behövs för att 

kommunicera men personen i fråga utan gör det så enkelt för sig 

själv som möjligt.  

 

Det är bra att det finns fullgoda kök i alla lägenheter men det är 

mycket kvar som behöver göras. Tyvärr är detta inte det enda 

boendet i Akalla som är i behov av totalrenovering. 
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Man skulle vilja veta varför det inte anordnas anhörigträffar, har 

man försökt tidigare? Är de anhöriga inte intresserade etc? Det 

saknas även aktiviteter för de boende och det är med tungt hjärta 

man läser beskrivningen i rapporten ”Boendet har inte tillgång 

till buss eller bil och utflykter anordnas sällan. Brukarna beskrev 

dock uttrycksfullt en dagsutflykt som genomförts för något år 

sedan”.   
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§ 20 

Information om uppföljning av stadens lex Sarah-
rapportering år 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Socialförvaltningen och äldreförvaltningen har följt upp rapporterade 

missförhållanden enligt lex Sarah inom Stockholms stad under 2013. 

De båda förvaltningarna poängterar vikten av att betrakta lex Sarah-

rapporteringen som en del i det kontinuerliga förbättringsarbetet. En lex 

Sarah-rapport ska inte ses som synonymt med kvalitetsbrister i 

verksamheten. Socialförvaltningen och äldreförvaltningen bedömer att 

det generellt finns en underrapportering av missförhållanden som 

uppmärksammas även om det varierar mellan olika 

verksamhetsområden i stadens socialtjänst.  

Dnr 1.2.2.-393-2014. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande 2 

Ledamoten Birgitta Hald-Svensson m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Det är bra att man följer upp hur riktlinjerna för lex Sarah följs och att 

man förbättrar hela tiden. 

 

Man noterar att Rinkeby-Kista ligger i framkanten vad gäller antal 

anmälningar. Det bör man kunna tolka som att det finns en stor 

öppenhet och vilja till förbättring för vi har svårt att tro att det skulle 

finnas flera brister i Rinkeby-Kista än i övriga stadsdelar. 

 

Det verkar vara så att de kommunala verksamheterna generellt har flera 

lex Sarah anmälningar än de privata. Det skulle kunna betyda att färre 

misstag begås i de privata verksamheterna men man kan vara ganska 

säker på att de privata företagen har mera att förlora på att visa att man 

har många lex Sarah anmälningar även om man inte alls ska uppfatta 

lex Sarah som ett försök att kritisera verksamheten utan som ett viktigt 

förbättringsarbete som alla ska delta i. 

 

Hur man ska komma åt detta är svårt. Att man vågar anmäla 

missförhållanden kräver att det finns en öppenhet på arbetsplatsen och 
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att ledningen aktivt uppmuntrar personalen att anmäla. Alla chefer i 

egenregi och privat verksamhet måste enas om samma policy. 

  

Man ser också att det är lättare att anmäla och notera hot mot fysisk 

hälsa och brister i utförarinsatser än hot mot psykisk hälsa. Där behövs 

också utbildningsinsatser då det är ett område som är mindre påtagligt 

och svårare att komma till rätta med. 

 

I granskningen i ärende 19 ser man svårigheterna att uppfatta de 

problem som finns i de särskilda boendena inom socialpsykiatrin och 

hur lätt det är att bli hemmablind och att vad som egentligen inte är 

acceptabelt blir vardag. Man ser inte bristerna.  
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§ 21  

Lokal övergripande samverkansöverenskommelse avseende 
vuxna med missbruksproblematik och/eller psykisk 
funktionsnedsättning 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna 

 
Ärendet 

Den regionala samverkansöverenskommelsen mellan Stockholms läns 

landsting och kommuner i Stockholms län omfattar vuxna personer 

med missbruksproblematik och/ eller psykisk sjukdom/funktionsned- 

sättning som har behov av att vård och insatser är samordnade mellan 

hälso-och sjukvård, socialtjänst och kriminalvård. Den regionala 

överenskommelsen tecknades 2012 och gäller till dess att den sägs upp 

eller omförhandlas. För att förbättra och samordna insatserna för 

målgruppen har en lokal överenskommelse träffats mellan Rinkeby-

Kista och Spånga-Tensta stadsdelsförvaltningar, Habilitering och 

Hälsa, Järva psykiatri, Norra Stockholm psykiatri, Beroendecentrum 

och kriminalvårdens Frivård Fridhemsplan. Uppföljning av 

överenskommelsen ska ske årligen av den lokala styrgruppen. 

Dnr 1.2.5.-431-2014. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande  

Ordföranden Bo Sundin m.fl. (M) och ledamoten Burhan Yildiz (FP) 

anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Tydliga riktlinjer, mål och överenskommelser om bland annat 

konstruktiv samverkan mellan olika aktörer är mycket viktigt för ett väl 

fungerande samhälle - såväl på lokal-, nationell som internationell nivå. 

Vi tycker därför att det är mycket bra att en sådan lokal 

samverkansöverenskommelse vad gäller vuxna med missbruksproblem 

och/eller psykisk funktionsnedsättning har tecknats och regelbundet 

följs upp. 

Inte minst från andra områden inom socialtjänsten (tex Barn- respektive 

Ungdomsenheten) ser vi glädjande tecken på att effektiv samverkan och 

förebyggande arbete ger positiva resultat i form av bland annat färre 

omhändertaganden och fler unga som lämnar missbruk och kriminalitet 

för studier eller jobb. Vi ser gärna att det goda samarbetet mellan olika 

aktörer i stadsdelsområdet fortsätter och över tid gärna utvecklas och 

utökas ytterligare. 
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§ 22 

Inkomna skrivelser till nämnden från förtroendevalda 

Skrivelse, Om förbättrad rutin kring medborgarförslag, Birgitta Hald-

Svensson m.fl. (MP). 

Beslut 

Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  
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§ 23 

Konferenser och utbildningar 

Ordföranden Bo Sundin (M) informerade nämnden om inkomna 

inbjudningar till följande konferenser: 

 
 Building Sustainability SGBC14, en konferens om hållbar 

stadsplanering som arrangeras av Sweden Green Building Council 
den 10-11 november i Stockholm.  

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner att 1+1 ledamöter och ersättare i 

stadsdelsnämnden anmäls till konferensen. Intresseanmälan görs till 

nämndsekreteraren senast den 10 september 2014. Nämnden beslutade 

att från oppositionen anmäla ledamoten Staffan Svärd (S).  

 

Stadsdelsnämnden godkänner att ersättning för förlorad arbetsinkomst 

och dagarvode utgår vid deltagandet. 

 

 

 Äldreomsorgsdagarna 2014. Konferensen arrangeras av Gothia 

fortbildning den 26-27 november på Stockholmsmässan i Älvsjö.  

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner att 2+2 ledamöter och ersättare i 

stadsdelsnämnden anmäls till konferensen. Intresseanmälan görs till 

nämndsekreteraren senast den 10 september 2014.  

 

Stadsdelsnämnden godkänner att ersättning för förlorad arbetsinkomst 

och dagarvode utgår vid deltagandet. 
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§ 24 

Postlista 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Anmälan av postlista från och med den 4 juni 2014 till och med den  

13 augusti 2014.  
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§ 25  

Protokoll från lokala pensionärsrådet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Pensionärsrådets protokoll från den 11 juni 2014. 
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      § 26 

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Funktionshinderrådets protokoll från den 3 juni 2014. 
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§ 27 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2014-08-28 Lista nyanställda juni och 

juli 2014 

 Respektive 

verksamhetsområdes-

chefer 

2014-07-28 Beslut enligt skollagen 8 kap 

9§ 2014-07-01-2014-07-31 

  

2014-06-02 Enskilt personalärende 

D.nr 2.3.4-320-2014 

Skriftlig varning 

 

Rinkeby-Kista 

stadsdelsförvaltning 

Stadsdelsdirektör  

Olle Johnselius  

2014-07-02 Enskilt personalärende 

D.nr 2.3.4-411-2014 

Skriftlig varning Rinkeby-Kista 

stadsdelsförvaltning 

Stadsdelsdirektör  

Olle Johnselius 
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§ 28 

Inkomna skrivelser, rapporter med mera som kommit till 
stadsdelsnämnden eller upprättats inom förvaltningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

1. Cirkulär 14:31 Politiska partier inom vård och äldreomsorg 

2. Cirkulär 14:32 Budgetförutsättningar för åren 2014-2017 

3. Beslut från miljö- och hälsoskyddsnämnden Dokid 15710  

4. Cirkulär 14:26 Preliminär kostnadsutjämning för LSS år 2015 
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§ 29 

Protokollsutdrag från kommunfullmäktige m.m. i urval 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

1. Utdrag ur protokoll 2014-06-17 § 20  

2. Protokoll från kommunfullmäktige nr 4 2014-03-24 § 15  

d.nr 1.5.3-648-2013 

3. Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 4 2014-03-24 § 

17 

d.nr 1.5.1-317-2013 

4. Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 4 2014-03-24 § 

13 

d.nr 1.5.1-034-2013 

5. Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 4 2014-03-24  § 

14  

d.nr 1.5.3-211-2013 

6. Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 4 2014-03-24 § 

16  

d.nr 1.5.1-667-2013 

7. Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 11 2014-06-18 

§ 8  

d.nr 1.5.1-133-2014  

8. Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 11 2014-06-18 

§ 15 

d.nr 1.5.1-253-2014 

9.  Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 8 2014-06-16 § 

16  

10.  Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 8 2014-06-16 § 

15 

11.  Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 8 2014-06-16  

§ 30 

12.  Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 8 2014-06-16 § 

33 

13.  Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 8 2014-06-16 § 

12 

14.  Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 8 2014-06-16 § 

17 

15. Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 8 2014-06-16 § 

14 

16. Utdrag ur protokoll från kommunfullmäktige nr 8 2014-06-16 § 

18 
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§ 30 

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 
Ärendet 

Sociala delegationens protokoll från den 18 juni 2014, den 2 juli 2014, 

den 28 juli, den 30 juli 2014, den 13 augusti 2014 och den 27 augusti 

2014.  

 

 

 


